
13 فرهنگ و هنر

رویدادها

حضور ابراهیم حاتمی کیا در مراسم 
تشییع پیکر شهید محمد ناظری

پیکر سردار محمد ناظری، فرمانده نیروهای 
ویژه دریایی س��پاه پاس��داران انقلاب اسلامی 
طی مراس��م خاصی از مقبره الشهدای شهرک 
شهید محلاتی به طرف گلزار شهدای امامزاده 
علی اکبر)ع( چیذر تشییع شد و در میان انبوه 
حاضران، چهره مس��ؤولان و اهالی فرهنگی و 
هنری هم دیده می ش��د که شاخص ترین آنها 
ابراهیم حاتمی کیا، کارگردان فیلم »بادیگارد« 
بود. سردار محمد ناظری در سال های گذشته 
و به واسطه حضور در مستند مسابقه فرمانده 
ش��بکه افق، مورد توجه مردم قرار گرفته بود و 
در 3 فصل تولیدشده از این مستند - مسابقه 
به عنوان فرمانده ارش��د حضور داش��ت. سردار 
محم��د ناظ��ری در س��ال های ابتدایی جنگ 
تحمیلی به عنوان مس��ؤول دوره های آموزشی 
ت��کاوری و جنگ ه��ای نامنظ��م مش��غول به 
فعالیت بود و بسیاری از چهره های سرشناس 
و دلاورمردان جنگ تحمیلی که افتخارآفرینان 
س��ال های خ��ون و قیام بودند در آن س��ال ها 
به عنوان ش��اگرد در دوره های آموزش��ی تحت 

تعلیم حاج محمد حضور داشته اند.

آقای ایوبی! آلبالوهای فاسد را 
به صاحبانش بازگردانید!

بسیج دانشجویی دانش��گاه امام صادق)ع( 
در نامه ای دوباره به حجت الله ایوبی نس��بت به 
سخنان اخیر رئیس سازمان سینمایی واکنش 
نش��ان داد. در بخش��ی از ای��ن نامه خطاب به 
ایوبی آمده اس��ت: مجموعه بسیج دانشجویی 
دانش��گاه امام صادق)ع( برحسب وظیفه  خود 
نس��بت به دیده بانی فض��ای فرهنگی انقلاب 
اس��لامی مطالبه حل مسائل سینمایی انقلاب 
 را از مراکز علمی و اجرایی کش��ور وظیفه خود 
می داند و در همین راس��تا تاکنون چندین بار 
نگرانی و اعتراض خود را نس��بت به برخی آثار 
سینمایی تولید شده به شما ابراز نموده است. 
این در حالی است که به رغم دعوت های مکرر 
انجام ش��ده توسط این مجموعه طی نامه های 
م��ورخ 94/11/6، 94/11/14 و 95/2/8 ب��رای 
حضور حضرتعالی در جمع دانشجویان دانشگاه 
امام صادق)ع( یا حتی تشکیل جلسه خصوصی 
با جمع محدودی از دانشجویان که وعده آن را 
از زبان شما در رسانه ها شنیده ایم، هیچ پاسخی 
از شما دریافت نشده است.  دانشجویان بسیجی 
دانشگاه امام صادق)ع( دغدغه »ظهور یافتن« 
توصیه های اخلاقی آیت  الله  مهدوی کنی)ره( در 
تمام حوزه ها بویژه محصولات فرهنگی و هنری 
را دارند نه صرفاً س��خن گفتن از آنها. ای کاش 
آلبالوهای فاسد را به صاحبان اصلی آن یعنی 
به اصطلاح هنرمندانی که با »محصولات فاسد 
و میوه های دروغین ش��ان« باعث مس��ومیت 
مردم ایران می ش��وند، تقدی��م می کردید... به 
جای پرداختن به مس��ائل حاشیه ای در فضای 
رس��انه ای با حضور خود در جمع دانشجویان 
دانش��گاه امام صادق)ع( حل مس��ائل اساسی 
س��ینمای انقلاب را در محافل علمی و انقلابی 

پیگیری کنید.

یک میلیون نفر به تماشای 
»بادیگارد« نشستند

پژمان لشکری پور، مجری طرح »بادیگارد« 
گفت: تاکنون بالغ بر یک میلیون نفر »بادیگارد« 
را روی پرده تماش��ا کرده ان��د.  همزمان با آغاز 
نهمین هفته از اکران فیلم سینمایی »بادیگارد«، 
مجری طرح این فیلم عنوان کرد: 7 هفته نمایش 
در سرگروه های سینمایی در تهران می گذرد، به 
این ترتیب با خاتمه یافتن مهلت قانونی نمایش 
فیلم در سرگروه س��ینمایی، اکران »بادیگارد« 
تا پایان هفته دهم در س��ایر سینماها در تهران 
ادامه می یاب��د و فروش گیش��ه »بادیگارد« در 
سینماهای کشور تاکنون نزدیک به 7 میلیارد 
تومان بوده اس��ت. در اکران »بادی��گارد« برای 
استفاده از ظرفیت مغفول مانده مخاطب خاموش 
در شهرهای فاقد سالن سینما اقداماتی صورت 
گرفت که با استقبال بسیار خوب و بعضاً کم نظیر 

مخاطبان در این شهرها همراه شد.

از تمجیدها نسبت به علی عسگری تا 
نامه تشکر سرافراز به رهبر انقلاب

روز چهارش��نبه 22  گ�روه فرهن�گ و هن�ر: 
اردیبهشت ماه با حکم صادره توسط مقام معظم 
رهبری دوره جدیدی از فعالیت س��ازمان صدا و 
سیما آغاز شد و دکتر عبدالعلی علی عسگری به 
عنوان جانش��ین محمد س��رافراز راهی سخت و 
حس��اس را در مسؤولیت خطیر ریاست سازمان 
صدا و سیما آغاز کرد.  در این باره سید عزت الله 
ضرغامی، رئیس پیشین س��ازمان صداوسیما با 
توجه به سابقه همکاری های مشترک به تحسین 
رئیس جدید رس��انه ملی پرداخت و عنوان کرد: 
آقای دکتر عبدالعلی علی عس��گری را از س��ال 
57، س��ال ورود به دانش��گاه صنعتی امیرکبیر 
)پلی تکنیک آن روز( می شناسم. رابطه ما از جنس 
دوستی و رفاقت است ولی در مقاطع مختلف در 
طول این سال ها همکاری نزدیک با هم داشته ایم. 
یا من معاون ایش��ان بوده ام یا ایشان معاون من 
بوده اند. بعضی وقت ها هم در س��طحی مش��ابه 
همکار بوده ایم )در سپاه، وزارت ارشاد، صداوسیما 
و...(. با این حال رابطه فردی، شخصیتی و دوستی 
ما نه تنها هیچ وقت تحت تأثیر این عناوین قرار 
نگرفت بلکه مرتباً مس��تحکم تر ش��د.  ضرغامی 
افزود: عس��گری ش��خصیتی فکری و فرهنگی 
است و ذهن خلاق و روش��نی در نظریه پردازی 
دارد. کس��انی ک��ه از نزدیک ب��ا او کار کرده اند 
با نگاه ه��ای راهبردی و رو به آینده او آش��نایی 
دارند و هم��واره منتظر ارائه ایده های جدید از او 
هستند. دکتر علی عس��گری در مسؤولیت های 
مهمی مدیری��ت کرده و هم��واره از او به عنوان 
مدیری قوی و تأثیرگذار یاد می کنند. پروژه های 
تحقیقات��ی بزرگی را در وزارت س��پاه به نتیجه 
رس��انده و تا تولید انبوه پیش برده است. رئیس 
پیشین سازمان صداوسیما در ادامه ویژگی های 
بارز دیگر علی عسگری را چنین برشمرد: انقلاب 
بزرگ دیجیتال در رسانه ملی بدون تردید مرهون 
فکر و اندیش��ه بلند و مدیریت شایس��ته ایشان 
اس��ت. امروز مردم عزیزم��ان بدون تهیه گیرنده 
جدید و با یک دس��تگاه ارزان مبدل سیگنال، از 
پیشرفته ترین سیستم دیجیتال استفاده کرده و 
از شبکه های فراوان و باکیفیت آن لذت می  برند. 
عسگری با سازمان صداوسیما آشناست. او اهل 
کادرس��ازی و تربیت نیروی انس��انی هم هست. 
مش��ورت پذیر و اهل تعامل و همکاری است. اگر 
ای��ن ویژگی هایش را حفظ کند حتماً کارنامه ای 
درخشان از خود باقی خواهد گذاشت.  همچنین 
محمد سرافراز، رئیس سابق سازمان صداوسیما 
طی نامه ای از استمرار اعتماد مقام معظم رهبری 
در س��نگری دیگر قدردانی کرد.  در نامه سرافراز 
آمده است: »از عنایت ویژه حضرتعالی، به اقدامات 
انجام شده در این مدت، که با تعابیری زیبا از آن 
ی��اد فرموده اید و حاصل کوش��ش های خالصانه 
مدیران و کارکنان خدوم این سازمان است، تشکر 
می کنم و از پیشگاه حضرت باری تعالی، برای آن 
رهبر بزرگوار، طول عمر، سلامت و عزت روزافزون 
مس��الت می نمایم«.  گفتنی است رهبر معظم 
انقلاب اس��لامی محمد سرافراز را به  عضویت در 

شورایعالی فضای مجازی منصوب کردند.

محرومیت ۶۴ ناشر از حضور در 
نمایشگاه کتاب سال آینده

همایون امیرزاده از محرومیت 64 ناشر از حضور 
در نمایشگاه کتاب س��ال آینده و نمایشگاه های 
استانی کتاب خبر داد. به گزارش تسنیم، همایون 
امیرزاده، رئیس ش��ورای نظارت و ارزیابی اعلام 
کرد: تا به امروز 500 گزارش ارائه شده که از این 
تعداد، 85 رأی صادر ش��د. در مجموع برای 64 
مورد منجر به محرومیت از حضور در نمایشگاه 
کتاب سال آینده و نمایشگاه های کتاب استانی 
شد. بیشترین مصادیق مربوط به فروش آثار غیر، 
فروش محصولات غیر از کتاب، واگذاری غرفه و 
نقد کردن بن ها بود. در زمینه بن کارت نیز 6 ناشر 

محروم شده اند.

عوامل فیلم »شاهزاده روم« 
در پی ساخت »فیلشاه«

پروانه ساخت انیمیشن سینمایی »فیلشاه« 
ب��ه کارگردانی ه��ادی محمدیان صادر ش��د. 
»فیلش��اه« جدیدترین محصول گروه هنر پویا 
اس��ت که س��اخت آن به تهیه کنندگی حامد 
جعف��ری، رئیس هیات مدی��ره این مجموعه، از 
اوایل دی ماه 94 رس��ما کلید خورده و در حال 
حاضر به پایان مراحل پیش تولید رسیده است 
و بزودی وارد فاز تولید خواهد ش��د. »فیلشاه« 
درباره داس��تانی در جنگلی در آفریقا است که 
رئیس گله فیل ها صاحب فرزندی می  ش��ود که 
همه انتظار دارند جانش��ین رئیس گله باشد اما 
برخلاف تصور همه »ش��ادفیل« بسیار دست و 
پا چلفتی است و هیکل گنده اش همیشه سبب 

تخریب و خرابکاری می  شود.

مرتضی اسماعیل دوست: »دلبری«؛ قابی 
برای تماشای گفت وگوهای تابناکی است 
که تنها می توان ب��ا ردیابی زبان نگاه آن 
را درک کرد. فیلمی که چند روزی است 
وارد چرخه اکران س��ینماها شده و از این 
رو گفت وگوی��ی با س��یدمحمود رضوی، 
تهیه کننده باسابقه و سیدجلال اشکذری، 
کارگردان جوان این فیلم انجام دادم که در 

ادامه تقدیم می شود.
***

 آقای رضوی! کارنامه کاری ش�ما نشان 
می دهد که بیش�تر به کش�ف و توجه به 

فیلمسازان جوان تمایل دارید. 
رض�وی: به نظرم من ب��ا توجه به جایگاه 
تهیه کنندگی که دارم، مناسب تر است تا 
دنبال فیلمس��ازان جوان و نیز آن افرادی 
بروم ک��ه به لح��اظ فکری ب��ا همدیگر 
نزدیکی داریم. در مقطعی فاصله ای میان 
نسل تهیه کنندگان سینمای ایران پیش 

آمد و فکر می کنم من نخس��تین کسی بودم که با 
یک تفاوت س��نی وارد این حیطه شدم، وقتی تنها 
26 س��ال داشتم و در آن دوران می دیدم که چنین 
شرایط دشواری برای فعالیت فیلمسازان جوان هم 
وجود دارد و باید به سختی دنبال سرمایه و اسپانسر 
برای س��اخت فیلم خود باشند. من در تله فیلم ها با 
فیلمس��ازان جوان همکاری خوبی داشتم و آثاری 
بودن��د که به لحاظ کیفی��ت در جایگاه بالایی قرار 
داشتند و در جشنواره های تلویزیونی جوایز زیادی 
گرفتند. س��پس فیلم »دهلی��ز« را تهیه کردم که 
اتفاقی ویژه در سینمای ایران بود که بهروز شعیبی 
توانست در شرایطی مناسب فیلم اول خود را بسازد 
و م��ورد توجه هم ق��رار گرفت و این مس��یر برای 

فیلمسازان جوان دیگر هم ادامه یافت. 
 از همین رو نخستین فیلم حمیدرضا قربانی با نام 

»خانه ای در خیابان چهل ویکم« را تهیه کردید؟
رض�وی: حمیدرضا قربانی را 10 س��الی اس��ت که 
می شناسم و س��ال ها برایم تدوین کرده است و به 
دلیل همین نزدیکی ها فیل��م اولش را تهیه کردم. 
به نظرم فیلم »خان��ه ای در خیابان چهل و یکم« به 
لحاظ محتوایی ادامه فیلم »دهلیز« بود و از این نظر 
جالب اس��ت. چون سینمای ایران داشت به سمت 
نفی قصاص می رفت و فیلم »دهلیز« به دنبال عکس 
این نگاه بود که قص��اص را تایید کرده و در ضمن 
مساله گذشت را هم پیشنهاد می کرد. فیلم »خانه ای 
در خیابان چهل ویکم« ه��م روایتی ملتهب درباره 
مس��اله قصاص دارد و موضوع حفظ خانواده هم در 
این فیلم مهم اس��ت که می تواند در راستای سبک 
زندگی باشد و البته جنس مخاطبش با فیلمی مانند 

»دلبری« متفاوت است.
 هنگامی که فیلمنامه »دلبری« به دست تان رسید 
با توجه به فرم متفاوت بیانش، واهمه ای برای ساخت 

آن نداشتید؟
رض�وی: روز اول که فیلمنامه »دلبری« را خواندم، 
آنقدر برایم جذاب بود که هراس��ی برای ساخت آن 
نداش��تم، چرا که نقاط اوج و فرود داس��تانی در آن 
ک��م نبود و التهابی که در قصه بود و موقعیت ویژه 
خانواده میثم و دلدادگی های طوبی باعث ش��د که 
خیلی دلگرم س��اخت فیلم ش��وم. از طرفی دنبال 
ش��یوه های خاص و عجیبی هم نبودیم و براساس 
آنچه در فیلمنامه بود خیلی ساده خواستیم حرف 
دل خان��واده ای ایثارگر را نش��ان دهی��م. به نظرم 
کلیات آنچه را که می خواستیم در فیلم رعایت شده 
و با تغییرات جزئی نس��بت به فیلمنامه اولیه فیلم 

»دلبری« ساخته شد.
 آقای اشکذری! با وجود اینکه از جمله فیلمسازان 
بی حاشیه سینمای ایران هستید، چرا گستره ای از 
حواشی مختلف در جشنواره فیلم فجر با شما و فیلم 

»دلبری« همراه بود!
اشکذری: واقعیتش من خیلی با این سازوکاری که 
برخی ها می گویند و دنبالش هستند، آشنایی ندارم. 
البته فضای فیلمسازی به طور کلی همراه با حاشیه 
است و برخی رسانه ها هم به دنبال دامن زدن به این 

حاشیه ها هستند!
 البت�ه امورات برخی س�ینماگران هم با حاش�یه 

می گذرد و علاقه به هیاهو دارند!
اش�کذری: بله! اما من اصلا دنبال حاشیه نیستم و 
حالا هم با وجودی که چند روز بیشتر از اکران فیلم 
»دلبری« نگذشته است، کم کم دارد مخاطب خود 
را پیدا می کند و به نظرم به دور از حواشی می تواند 
دیده شود. اتفاقا آنهایی که با فیلم همراه بودند خیلی 

خوب همذات پنداری کردند. 
رضوی: ما آمده ایم در س��ینما کار کنیم و برخلاف 
برخی به دنبال حاشیه سازی نیستیم. فیلم »دلبری« 
با وجود اینکه در جشنواره فجر اتفاقات خوبی برایش 
رخ نداد اما باز در این شرایط سخت اکران، وضعیت 
اکران آن بد نیس��ت. ش��ما می دانید که مثلا فیلم 
»مرگ ماه��ی« با آن همه بازیگ��ران مطرحی که 
دارد از بهمن ماه سال 1393 منتظر اکران بود! و این 

وضعیت دشوار برای همه فیلم ها وجود دارد.
 آقای رض�وی! چه موضوعی در فیل�م »دلبری«،  

ارزش ساخت آن را برای تان بیشتر کرد؟

رض�وی: زمانی که فیلمنامه »دلبری« را خواندم به 
یاد فیلم »هیوا«ی مرحوم ملاقلی پور و پخش این 
فیلم در ش��بکه دوم آن س��ال ها افت��ادم که در آن 
بخش��ی از گفت وگوی همسر شهید باکری پخش 
شد. در واقع آن ارتباط خاص همسر شهید باکری 
که سال ها همراه و عاشق همسر شهیدش بود برایم 
جالب آمد و فیلم »دلبری« هم س��عی بر ارائه این 

جنس خاص از دلدادگی دارد.
 آقای اش�کذری! ای�ده فیلم »دلب�ری« از کجا به 

ذهن تان خطور کرد؟
اشکذری: این سوژه از روی دغدغه من پیدا شد. در 
واقع چند سال پیش از شهید سیدابراهیم اصغرزاده 
یک مستند دیده بودم با نام »نفس های ماندگار« که 
براساس آن فیلم کوتاه »نفس های سرخ« را ساختم.
 ف�رم و فضای فیل�م »نفس های ماندگار« ش�بیه 

»دلبری« بود؟
اش�کذری: نه مانند این کار بلکه نزدیک به حال و 
هوای آن بود. درباره جانبازی بود که توان گفت وگو 
نداش��ت همچنین درباره یک پ��در و دختر بود اما 
چهره مرد نش��ان داده می شد. در آن فیلم چند نما 
از زاویه دید جانباز از طریق ماس��ک دیده می شد. 
نمای »POV« آن فیلم برایم جالب بود و در ذهن 
من ماند و فکر کردم این ش��کل بیان در »دلبری« 

جواب می دهد.
 فیلم فرانسوی »اتاقک غواصی و پروانه« را تماشا 

کرده اید؟
اشکذری: خیر، فضای فیلم و داستانش درباره چه بود؟
 از کتاب خاطرات ژان دومینیک بوبی اقتباس شده 
که مردی دچار فلج جسمی بود و تنها از طریق پلک 
زدن با دیگران ارتباط داش�ت. فیلم »دریای درون« 
ساخته فیلمساز ش�یلیایی، آلخاندرو آمنابار را هم 

ندیده اید؟
اش�کذری: خیر، تا ب��ه حال ندیده ام و ش��اید اگر 
می دیدم ذهنم را بازتر می کرد. پیگیر نبوده ام و شاید 

اگر فرصتی شد، آن را ببینم.
 پس مانن�د برخی از س�ینماگران زیاد اهل فیلم 

دیدن نیستید؟!
اش�کذری: چرا، اما چندان زیاد نیست. به هر حال 

چون کارم فیلمسازی است باید فیلم ببینم.
 علاقه به تجربه گرایی چقدر ش�ما را مشتاق این 
نوع فیلمسازی در فضایی محدود و تک لوکیشنی 

با میزانسن و دکوپاژی متفاوت کرده بود؟
اش�کذری: به هر ح��ال برای هر 
فیلمسازی تجربه کردن در سینما 
خیلی مهم اس��ت اما نمی توانم 
بگویم همانن��د برخی ها که تنها 
به دنبال فرم و تجربه در س��ینما 
هستند، فیلم »دلبری« را ساختم 
و اصلا این مساله دغدغه من نبود 
و نمی خواهم به سمت سینمای 
خاص هنری بروم. در »دلبری« 
هم می خواهم تنها قصه تعریف 
کنم و هر داستانی هم فرم خاص 
خود را می طلبد و برای این فیلم 

هم چنین فرمی جواب می داد. 
 شخصیت اصلی فیلم تان را طوبی انتخاب کردید 

یا میثم؟
اشکذری: حس درونی ام این بود که بیشتر با همسر 
جانباز یعنی طوبی باش��م و رابطه عاش��قانه میان 
طوبی و میثم را نش��ان ده��م. از این نظر هر دو در 
این فیلم نقش تاثیرگذاری دارند. البته هویت طوبی 
بر مبنای ش��خصیت میثم شکل می گیرد و حس 
و ح��ال و غم و ش��ادی هایش همه بر مبنای میثم 
نش��ان داده می ش��ود. در واقع منطق روایی فیلم از 
طریق باورپذیری میثم ش��کل گرفته و بیننده هم 
آن را می پذیرد. اگر ما میثم را نشان می دادیم خیلی 
فضای قصه فرق می کرد. این را هم بگویم که نسبت 
به جش��نواره در حدود 6 دقیق��ه از فیلم در تدوین 

کوتاه شد.
 پس از ش�هادت میثم هم به دنبال نمایش جنس 

خاصی از ارتباطات عاشقانه رفتید.
اشکذری: میثم و طوبی آن ابزارهای معمول ارتباطی 

میان همس��ران دیگر را که از طریق زبان گفت وگو 
ایجاد می شود، ندارند و پلک زدن میثم برای طوبی 
تنها راه ارتباطی بوده و برایش مهم است و ما به آن 
تاکید داش��تیم. از این نظر شاید برخی به این فکر 
کنند که چرا رمزگش��ایی 4 بار پلک زدن میثم در 
فیلم »دلبری« آنقدر مهم است؟ دلیلش این است 
که تنها مس��یر دریافت درونیات میثم برای طوبی 
از طریق همین پلک زدن هاس��ت. در واقع وقتی 4 
بار پلک زدن را نش��ان می دهیم، لحظه ای است که 
دیگر میثم می داند که می خواهد شهید شود و اعلام 
می کند که از همه تعلقات دنیوی دور ش��ده است. 
وفاداری طوبی به زندگی و خانواده اش در این شرایط 
بس��یار خاص برایم خیلی مهم بود. در شرایطی که 
چیزی برای بیان عش��ق وجود ن��دارد و تنها خط 

ارتباطی اش از طریق نگاه است.
 همانند شعر »سایه« که نوشت: »گوش کن با لب 
خاموش س�خن می گویم/ پاسخم گو به نگاهی که 

زبان من و توست«
اش�کذری: ما چنین خانواده های عاش��قی را میان 
جانب��ازان زی��اد داریم و م��ن به چنین م��واردی 
برخ��ورده ام. در یزد خودمان ش��خصی به نام دایی 
قاسم زندگی می کند که داستانی مشابه میثم دارد. 
متاسفانه چند سالی اس��ت در فضای سینمای ما 
شکلی از خیانت رواج پیدا کرده که فیلم »دلبری« 
در تضاد با تم خیانت است و می خواهد نهایت وفا و 

عشق همسری ایثارگر را نشان دهد. 
 ش�ما با انتخاب زوایای مختلف دوربین و تقطیع 
بیشتر نماها س�عی کرده اید ریتم و انقباض درونی 
فیلم را متعادل کنید. به نظرتان مخاطب باید چگونه 

با فیلم »دلبری« مواجه شود؟
اش�کذری: به ه��ر حال ب��رای فیلم های��ی با این 
محدودیت فضا و لوکیش��ن و بازیگر، تا حدی ریتم 
فیلم کند می ش��ود اما با توجه به اینکه اتفاقات در 
درون ی��ک آدم ش��کل می گیرد، تمپ��وی درونی 
فیلم بالا می رود و بیننده ای که با شخصیت طوبی 
همراهی کن��د، در پایان همذات پن��داری خوبی با 
کاراکت��ر طوبی خواهد کرد. به نظرم اگر تماش��اگر 
کمی حوصله کند و بتواند با 20 دقیقه ابتدایی فیلم 
»دلبری« همراه شود، تحت تاثیر فیلم قرار خواهد 

گرفت.
 انتخاب لوکیشن و معماری خانه هم نقش مهمی در 
بیان سینمایی اثر دارد. در این باره چه تمهیداتی به 

خرج دادید؟ 
اش�کذری: م��ا کل خانه را 
از ن��و بازس��ازی کردی��م و 
ن��وع چیدمان و آکسس��وار 
طراحی ش��ده است. من به 
دوس��تان گفتم ک��ه فضای 
خانه به 2 قس��مت تقسیم 
شود که بخشی از آن مانند 
بیمارستانی است که از میثم 
قطع نخاع پرستاری می شود 
و قسمت دیگر خانه همانند 
سردخانه ای است که فردی 
بی حرکت در آن جای گرفته است. در همین خانه 
و با این ش��رایط یک زندگی عاشقانه ای وجود دارد 
که پر از نش��اط و معنا و دلبری است، به نحوی که 
حتی وقتی میثم در اواسط فیلم به شهادت می رسد، 

همچنان حضورش در خانه احساس می شود. 
 آقای رضوی! شما آثار متعدد و قابل توجهی را در 
س�ینما و تلویزیون تهیه کرده اید. حرف اصلی این 

آثار و در واقع شما چیست؟
رضوی: ترویج سبکی از زندگی اسلامی و ایرانی که 
شاید کمی از آن غفلت شده است. الان در سینمای 
ایران از این بابت یک خلأ وجود دارد که همه تنها 
به دنبال ایجاد سرگرمی هستند، البته تا حدودی 
سرگرمی برای سینما لازم است، اما ما یادمان نرود 
که برای چه به س��ینما ورود یافته ایم! ما به دنبال 
این هستیم که از طریق صنعت سینما حرف خود 
را بزنیم. از این رو س��بک زندگی و زیست مومنانه 
مهم ترین مساله ای است که به دنبالش هستم و به 
نظرم فیلمساز یا تهیه کننده اگر صادقانه با مخاطب 

برخ��ورد کند، نباید اث��رش با خودش 
فاصله داشته باش��د و من هم در تهیه 
آثار به سمتی می روم که خیلی با خودم 
فاصله نداشته باشد. یعنی همان طوری 
که دوس��ت دارم بچه هایم به س��ینما 
برون��د و فیلمی را ببینن��د که از لحاظ 
اصول اخلاقی و دینی و تربیتی مناسب 
باشد، به دنبال این هستم که فیلم بدی 
نسازم که بچه های مردم ببینند! و تنها 
به دنبال دستیابی به پول تهیه کنندگی 
نیس��تم و حرفی که فیلم می زند برایم 

مهم است.
 نوع مواجهه تان با مخاطبان سینمایی و 

تلویزیونی چه تفاوتی با هم دارد؟
رضوی: نگاه و هدفم در سینما و تلویزیون 
یکی است. البته با توجه به اینکه مخاطب 
هر کدام کمی متفاوت است قدری هم 
زبان تصویری هر یک تفاوت پیدا می کند 
و شکل و اندازه اش در سینما و تلویزیون 
ف��رق دارد. در واقع در تلویزیون با توجه به اینکه از 
همه طبقات اجتماعی مخاطب وجود دارد و عام تر 
است، باید به شکلی جامع تر برخورد کرد و در سینما 
مخاطبان محدودتر و از طبقه ای خاص  هستند که 
باید برای آنها شیوه متناسبی را در بیان سینمایی به 
کار برد. در واقع حرفی که در سینما زده می شود به 
همان شکل قابل بیان در تلویزیون نیست و بالعکس 
آنچه در تلویزیون گفته می شود را نمی توان به همان 

نحو در سینما بیان کرد.
 در میان آث�ار تلویزیونی تان، توجه به موضوعات 
دینی و معرفتی بویژه در سریال »پرده نشین« بیشتر 

مورد توجه مخاطبان قرار گرفت.
رض�وی: بل��ه! ب��ه هر ح��ال در نحوه هم��کاری با 
فیلمس��ازان، بیش��تر آن حرفی ک��ه می خواهیم 
بزنی��م مهم اس��ت و ما را به ه��م نزدیک می کند. 
درباره سریال »پرده نش��ین« با توجه به اینکه من 
با روحانیان بزرگ ش��ده ام و خانواده مادری ام همه 
روحانی و روحانی زاده هستند، بیشتر ابعاد مختلف 
رفتاری و خانوادگی آنها را می شناسم و فکر می کنم 
می توانم بهتر آنها را نش��ان دهم و این شخصیت ها 
کم��ک می کنند در آثارم��ان بتوانیم به کمک آنها 
شیوه زیس��ت اسلامی را بهتر نشان دهیم. در واقع 
ما روحانیان را در سریال هایی مانند »پرده نشین« در 

جای خود و به درستی نشان دادیم.
 بخش�ی از تماش�اگران فیلم »دلبری« می توانند 
مخاطبان خاموشی باشند که سینمای معمول ما را 
دنبال نمی کنند. شما برای حضور این افراد در سینما 

چه برنامه هایی را در نظر گرفتید؟
رضوی: بله! این اتفاق برای فیلمی مانند »بادیگارد« 
هم پیش آمد و ما هم امیدوار به حضور تماشاگرانی 
هس��تیم که چندان اهل سینما رفتن نیستند. اما 
متاس��فانه تا الان با وجود اینک��ه به اکثر نهادهای 
دولتی مراجعه کرده ام، ش��رایط خاصی برای فیلم 
»دلبری« پیش نیامده و تنها کمک هایی از سوی 
ش��هرداری تهران و قرارگاه خاتم الاوصیا برای این 

مساله ایجاد شده است.
 آقای اش�کذری! یکی از م�وارد قابل توجه فیلم 
»دلبری«، همزمانی عروس�ی امیرحس�ین با زمان 
ش�هادت میثم بوده که معنای رس�یدن به وصالی 

نیکو دارد.
اشکذری: مبنای ما این بود که قرار است 2 زندگی 
جدید در آن شب شروع شود که یکی آغاز زندگی 
مشترک و مراسم ازدواج امیرحسین است و دیگری 
زندگی جدیدی اس��ت که میثم با ش��هادتش آغاز 
می کند و نگاه ما به ش��هادت از دریچه یک شروع 

دوباره و همراه با سرور بوده است.
رضوی: امیرحس��ین ادامه دهنده راه میثم است و 
اگر میثم ها شهید می شوند باز هم امیرحسین ها و 
دلدادگانی وجود دارند و ما نسل های جوان دیگری 
داریم که در راه میهن جان خود را هم فدا می کنند 
و کاراکتر امیرحسین در فیلم »دلبری« نماینده این 

نسل است.
 در واق�ع مدافع�ان حرم، شناس�نامه جدیدی از 

شهادت را هویدا کردند.
رضوی: شهدای مدافع حرم مانند میثم ها از همه چیز 
خود گذشتند. متاسفانه برخی ها که شناختی ندارند 
درباره این عزیزان اتهاماتی می زنند که آنها به خاطر 
مسائل مالی یا کاری به سوریه می روند، در حالی که 
من چند تا از همین بچه هایی را که ش��هید شدند، 
می شناسم که هنوز وضع مالی چندان خوبی ندارند. 
اصلا چه کسی حاضر است حتی به بهانه درآمد مالی 
همانند یک پاسدار بجنگد؟! اگر آن اعتقاد و ارادت و 
نگاه خدایی وجود نداشته باشد، چنین دفاعی شکل 
نمی گیرد. برای خوانندگان روزنامه ش��ما نمونه ای 
می آورم که یکی از رفقایم که مدافع حرم بود، شهید 
شده است و روزی که می خواست برود، بچه اولش 
حدود 3 سال و نیم داشت و بچه دومش 2 ماهه بود 
که برای اینکه پایبند نشود از آنها خداحافظی نکرد! 

در واقع مدافعان حرم از همه دنیا بریدند و رفتند.
اش�کذری: یکس��ری چیزها را نمی شود به راحتی 
درک کرد و برخی باورهای عمیق به س��ادگی قابل 

دریافت نیست.
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